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С конца XX столетия одним из важнейших методов терроризма становится метод информационного психологического про-
тивоборства. Информационно-психологическое воздействие представлено конкретными мероприятиями, направленными на 
снижение престижа и влияния в современном российском обществе органов внутренних дел. Обозначенные выше процессы 
демонстрируют потребность формирования комплекса мер, связанных с обеспечением безопасности ОВД от информацион-
но-психологических угроз, осуществляемых террористическими организациями. Информационно-психологическое противодей-
ствие органами внутренних дел должно осуществляться в следующих направлениях: в выявлении и классификации источников 
и каналов, связанных с информационно-психологическим воздействием, определении средств по их блокированию и ликвида-
ции последствий их воздействия; профилактической работе с сотрудниками ОВД по самым актуальным проблемам информа-
ционного противоборства; проведении занятий с личным составом ОВД по его обучению методам защиты от информационных 
угроз, выработке психологической устойчивости, подготовке к решению задач в обстановке агрессивного информационно-пси-
хологического воздействия.
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Since the end of the last century, the method of informational psychological confrontation has become one of the most important 
methods of terrorism. Information and psychological impact is represented by specifi c measures aimed at reducing the prestige and 
infl uence of the internal affairs bodies in modern Russian society. The processes outlined above demonstrate the need to form a set 
of measures related to ensuring the security of the Department of Internal Affairs from information and psychological threats carried out 
by terrorist organizations. Information and psychological counteraction by the internal affairs bodies should be carried out in the following 
areas: identifi cation and classifi cation of sources and channels associated with information and psychological impact, determination 
of means to block them and eliminate the consequences of their impact; preventive work with police offi cers on the most pressing problems 
of information warfare; conducting classes with the personnel of the Department of Internal Affairs on their training in methods of protection 
from information threats, developing psychological stability, preparing for solving problems in an environment of aggressive information 
and psychological infl uence.

Keywords: international terrorism, information and psychological counteraction, psychological propaganda, psychological operations, 
psychological stability, fi ght against terrorism, information threats, prevention, security.

DOI: 10.18572/2071-1204-2021-3-28-31


